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Publication of research papers in local and international 

journals 

1. Paper Research 

2.  Article 

3.  Revision article 

4. Short communication or short note or short article where the summary, 

introduction, materials, working methods and results are combined in one 

body, but the source paragraph is independent. 

Paper Research: Most of the topics are in the form of research, and the 

research deals with an original and innovative scientific topic that meets the 

research conditions and follows the method and steps of scientific 

research. Most of the topics are written in the journal in the form of 

research, and the research deals with an innovative and original scientific 

topic. 

  في الʱʸلات الʲʸلॻة والʗولॻة نʙʵ الʦʲॺث صʦر  

1 .ʖʲǺ Paper   

   Article مقالة .2
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   Revision مقال مʙجعي .3

او  Short Noteاو ملاحʢــة قʶــʙʻة  Short communicationمʙاســلة قʶــʙʻة ( تʮلॻــغ علʸــي)  .4

Short Article   ةʙفقـ ʥلؒـ ʗواحـ ʥʯـائج فـي مـʯʹـل والʸالع Ȗائـʙʟاد وʦʸمة والʗقʸلاصة والʳمج الʗت ʖʻح

  الʶʸادر تʦؒن مʯʴقلة.

ʖـʲॺال: Paper   ــاولʻʱȄو ʘـʴǼ رةʨع فـي صـॽاضـʨʺال ʦـʤن معʨتؔــ ʛؔــʱʰل ومʽع علʺـي اصـʨضـʨم ʘـʴॼال

وتʨʱفॽɾ ʛه شʛوȋ الʘʴॼ وॼʱȄع مʻهج وخʨʢات الʘʴॼ العلʺي، تʖʱؔ معʦʤ الʺʨاضـॽع فـي الʙورȄـة فـي صـʨرة 

  ʘʴǼ، وʻʱȄاول الʘʴॼ مʨضʨعا علʺॽا  مʛؔʱʰ واصʽل

  :وتʦؒʯن عʹاصʙ الʖʲॺ العلʸي مʥ الʯالي 

ʘʴॼان الʨʻع  

 ) ʘاحॼان عʺل الȞمʧʽʲاحॼال(  

  الʘʴॼمʨجʜ نʱائج 

ʘʴॼال ʧض مʛالغ  

  اسʱعʛاض الاʴǼاث الʶاǼقة

  مʨاد وʛʡق العʺل

ʘʴॼائج الʱن  

  الʺʻاقʷة

  الʺʸادر

  

 

 قʙ يʙمʳان مع Ǽعʠ تʗʴ عʨʻان الʺقʙمة

 ʗʴت ʠعǼ ان معʳمʙي ʙةقʷاقʻʺائج والʱʻان الʨʻع  
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Steps to write a scientific research 

Writing a scientific research differs slightly from writing a thesis or thesis. The 

thesis contains detailed information, including numerous tables, pictures, graphs, 

models, and maps. It is broader and more detailed than the research, and its 

contents begin with a separate page, unlike the research, as the sequence of its 

contents is consecutive without leaving No space after paragraphs consecutively 

without leaving any space after paragraphs. 

Scientific research writing consists of the following sections: 

1. Title of the research Title: The title of the research includes the text of the title, 

the name of the researcher or the names of the researchers, and the address of 

the institution in which the research was conducted. 

Title text: The title text includes the scientific name of the organism in question 

and its taxonomic rank. The scientific name of the organism is written in full in the 

title text, followed by the full or abbreviated name of its synthesizer (or cross out 

this name according to the instructions of the published magazine. 

  الʖʲॺ العلʸي خʦʠات ʯؕاǺة

تʱʵلـف ʱؗاǼـة الʴॼـʘ العلʺـي قلـॽلا عـʱؗ ʧاǼـة الʛسـالة او الاʛʡوحـة ، فالʛسـالة تʱʴـȑʨ علـى معلʨمـات مفʸـلة 

 ʘـʴॼال ʧلا مـॽʸتف ʛʲوهي اوسع واك Ȍائʛʵات والʺʶʳʺة والॽانॽʰم الʨسʛر والʨʸة والʙيʙاول العʙʳة الʻʺʹʱم

ا ان مȄʨʱʴاتهــا يʰــʙا ؗــل مʻهʺــا ʸǼــفʴة مʶــʱقلة علــى العȞــʝ مــʧ الʴॼــʘ اذ Ȟǽــʨن تʶلʶــل مȄʨʱʴاتــه ʷǼــȞل كʺــ

  .مʨʱالي دون تʛك أȑ فʛاغ Ǽعʙ الفقʛات
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  :الاقʶام الʱالॽة مʧ  تʨؔʱن ʱؗاǼة الʘʴॼ العلʺي

1 .ʖـʲॺان الʦعʹـ Title:  او اسـʺاء ʘاحـॼال ʦان واسـʨـʻالع ʟنـ ʘـʴॼان الʨـʻع ʧʺـʹʱيʧʽʲـاحॼان  الʨـʻوع

  .الʱي اجȑʛ فʽها الʘʴॼ الʺʕسʶة

: يʧʺʹʱ نʟ العʨʻان الاسـʦ العلʺـي للؔـائʧ الʴـي مʨضـʨع الʴॼـʘ ومʛتʱʰـه الʸʱـॽɿॽʻة. فالاسـʦ نʝ العʹʦان

 ʦه اسॽان، يلʨʻالع ʟؗاملا في ن ʖʱȞǽ يʴال ʧلفهالعلʺي للؔائʕم  ʦا الاسـʚهـ ʖʢـʷǽ ا ( اوʛـʸʱʵؗـاملا او م

  حʖʶ تعلॽʺات الʺʳلة الʻاشʛة) 

  ʰال على الاسʤ العلʸيم
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ومʦعʗ الʙش في Ǻعʞ صفات الʹʦʸ الȏʙʷʳ والʚهǺ  ȏʙالفʦراتʦن تأثʙʻ الʙش الʦرقي 

  .)Olea Europaea L( لʶʹفʥʻ مʥ الʦʯȂʚن 

Effect of Foliar Spray of Floratone and Spray Date on Some 

Vegetative and Flowering Growth Characteristics of Two Cultivars 

of Olive (Olea europaea L). 

 

Research title: The title of the research or thesis must express the 

content and be clear, not too long or too short  

ʖــʲॺان الʦــ :   ʳǽــʖ ان Ȟǽــʨن عʻــʨان الʴॼــʘ او الʛســالة معʰــʛا عــʧ الʺʱʴــȐʨ وان Ȟǽــʨن واضــʴا غʽــʛ  عʹ

  .مʨʢل ولا قʛʽʸ جʙا

  :عʹʦان مʦʠلمʰال 

ʛʽعي  تأثʨـʻل ȑرʚـʰـار الʲافى فـي الاكʙالʺاء الـǼ قعʻوال ʙʽʹʻʱوال ʗȄʛʰؔال ʠي وحامȞॽانȞॽʺش الʙʵالǼ الʺعاملة

ॽʺॽائॽ امʨرفʨلʨجॽوتʨصॽفها  Ziziphus spina- Christi و Ziziphus lotus الʙʶر   .اوؗ

  :مʰال على عʹʦان غʙʻ مʦʠل

  .في العʛاق Solanaceae مʱʵلفة مʧ العائلة الॼاذنʳانॽة لأنʨاعالاهʺॽة الॽɿॽʻʸʱة للʸفات الॽʴȄʛʷʱة 
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  :مʰال عʹʦان معقʦل

   Ziziphus و Ziziphus lotus تـاثʛʽ الʺعـاملات الفȄʜʽائॽـة والॽʺॽؔائॽـة فـي الاكʲـار الʰـʚرȑ لʻـʨعي الʶـʙر

spina- Christi   فهاॽصʨوتॽجʨلʨرفʨام ॽائॽʺॽ   .اوؗ

  :مʰال عʹʦان قʙʻʶ جʗا

  انʨاع الʙʶر في العʛاق

  :مʰال على عʹʦان معقʦل

 في العʛاق Ziziphus mill دراسة تॽɿॽʻʸة على جʝʻ الʙʶر

The name of the researcher or the names of the researchers: 

1. The name of the researcher or researchers shall be directly under the title of the 

research and without mentioning the certificate or scientific titles such as doctor, 

master, professor, assistant professor, teacher, head of researchers, senior 

researcher, or head of the department ........... etc. 

2. In research written in Arabic, the full name is written without abbreviation, such 

as ((Aqil Hadi Abdul Wahed)) or ((Muntaha Abdul Zahra Atti)) or ((Fakhriya 

Abdullah Abdul Abbas)). As for research written in English or one of the European 

languages The first name is written in full, then the abbreviated name of the father, 

then the name of the grandfather in full, or the surname is written in full, and rarely 

the full name is written, such as 
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ʥʻʻʰاحॺاء الʸاو اس ʖاحॺال ʤاس  :  

1ʧʽʽʲــاحॼاو ال ʘاحـॼال ʦن اســʨـȞǽ .  ــلʲــة مॽʺــهادة او الالقـاب العلʷال ʛون ذؗـʙــȃة وʛاشـॼم ʘــʴॼان الʨــʻع ʗـʴت

 ʦـʶالق ʝॽم او رئـʙاقـ ʘاحـǼ او ʧʽʽʲـاحǼ ʝॽرس او رئـʙاو الʺـ ʙـاعʶʺاذ الʱاذ او الاسʱاو الاس ʙʽʶر او الʨʱؗʙال

  ............الخ

عقʽـــل هـــادȑ عʰـــʙ  ((مʲـــل مـــʧ غʽـــʛ اخʸʱـــار  . فـــي الʴॼـــʨث الʺȃʨʱȞـــة Ǽاللغـــة العॽȃʛـــة ʱȞǽـــʖ الاســـʦ ؗـــاملا 2

، امــا الʴॼــʨث الʺȃʨʱȞــة Ǽاللغــة الʨاحــʙ)) او (( مʱʻهــى عʰــʙ الʜهــʛة عــاتي)) او (( فȄʛʵــة عʰــʙالله عʰــʙ الॼɻــاس))

 ʖــʱȞॽɾ Ȑʛــة الاخــॽȃاللغــات الاور Ȑʙــة او احــȄʜʽالانؔل ʙــʳال ʦاســ ʦالاب ثــ ʦاســ ʛــʸʱʵم ʦالاول ؗامــل ثــ ʦالاســ

  سʦ ؗاملا مʲل:كاملا، او ʖʱȞǽ اللقʖ ؗاملا، ونادرا ما ʖʱȞǽ الا

Aqeel. H. Abdulwahid  

A. H . Abulwahid 

Aqeel  Hadi  Abdulwahid  

Aqeel . H . Alshabawi  
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  مʰال على اسǺ ʤاحʔʯȜǻ ʥʻʻʰ ؕامل
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ʖاحॺلل ʙʶʯʳم ʤال على الاسʰم  

 

 

3.  If there is more than one researcher participating in the research, then the first 

name indicates that he is the first or main researcher, and published research 

extracted from university theses is excluded from this rule. The student’s name is 

written first as the first researcher, followed by the name of the professor who 

supervised his thesis. Adding the names of other people who do not have a role in 

the completion of the research, whether in work or in writing, such as mentioning 

the name of a friend or boss at work or a person who has merit or a person who 

needs research in promotion. These matters are not permissible and are considered 

stealing the efforts of others. To follow a unified method in writing his name and 

surname in all his research, in order to facilitate the processes of indexing and 

scientific documentation first, and for his benefit secondly, lest the reader think of 

him as two different people 
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For example, researcher Aqeel Hadi Abdulwahid writes his name in one of the 

research papers, Aqeel Hadi Abdulwahid, and in another research, Aqeel. H. 

Abdulwahid and writes again A. H. Abulwahid and another Aqeel. H. Alshabawi 

 

انــه الॼاحــʘ الاول او . امـا اذا ؗــان هʻـاك اكʲــʛ مــǼ ʧاحـʘ مʷــارك فـي الʴॼــʘ فــان الاسـʦ الاول ʷǽــʛʽ الـى 3 

مــʧ رســائل جامॽɻــة فــان اســʦ الʢالــʖ يــʙون اولا  وʶȄــʻʲʱى مــʧ هــʚه القاعــʙة الʴॼــʨث الʺʷʻــʨرة الʺʶــʱلة الʛئʶॽــي

، ولا ʳǽــʨز اضــافة اســʺاء اشــʵاص اخــǼ ʧȄʛاعॼʱــاره الॼاحــʘ الاول يلॽــه اســʦ الاســʱاذ الــȑʚ اشــʛف علــى رســالʱه

لــʝॽ لهــʦ دور فــي انʳــاز الʴॼــʘ ســʨاء عʺــلا او ʱؗاǼــة ؗــʛؗʚ اســʦ صــʙيȘ او رئــʝॽ فــي العʺــل او شــʟʵ لــه 

وȄعʰʱــʛ ذلــʥ فهــʚه الامــʨر لا تʳــʨز وتعʰʱــʛ ســʛقة لʳهــʨد الاخــʧȄʛ  فʹــل او شــʱʴǽ ʟʵــاج الʴॼــʘ فــي الॽʀʛʱــة

، وعلى الॼاحʘ ان يॼʱع Ȅʛʡقة مʨحʙة في ʱؗاǼة اسʺه ولॼʁه فـي العلʺॽة ولʱقالʙʽ تʙوʧȄ الʨʴॼث للأمانةمʵالف 

 Șʽثʨʱسة والʛي الفهʱʽا لعʺلʛʽʶॽت ʥثه ؗافة، وذلʨʴǼش Ȑـه القـارʻʤǽ لاʯـا لـॽثان ʨته هـʙالعلʺي اولا، ولفائ ʧʽـʸʵ

.ʧʽلفــʱʵث مʨــʴॼال ʙاســʺه فــي احــ ʖــʱȞǽ ʙاحــʨال ʙــʰع ȑــل هــادʽعق ʘاحــॼال ʥــال ذلــʲمAqeel  Hadi 

Abdulwahid   ʛاخـ ʘـʴǼ وفـيAqeel. H. Abdulwahid  Ȑʛة اخـʛمـ ʖـʱȞȄوA. H . Abdulwahid  

 ȐʛواخAqeel . H . Alshabawi 

Title of the researcher: The title of the institution to which the researcher 

belongs is written in full under the name of the researcher or researchers. In most 

journals, some of them put the title as a footnote at the bottom of the first page. 

There are magazines that place the title of the institution above the text of the title 

of the research, and some of them put it as margins at the bottom of the page. 
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ʖاحـॺان الʦʹان  عʨـʻع ʖـʱȞǽ :ـةʶسʕʺال ʧʽʽʲـاحॼاو ال ʘاحـॼال ʦاسـ ʗـʴؗـاملا ت ʘاحـॼهـا الʽـي الʺʱʻـي يʱال  ،

هʻــاك مʳــلات تʹــع عʻــʨان  فــي اغلــʖ الʺʳــلات مʻهــا مــا ǽʹــع العʻــʨان ؗهــامʞ فــي اســفل الʸــفʴة الاولــى.

 ،ʘــʴॼان الʨــʻع ʟق نــʨــة فــʶسʕʺال ʞامʨــعه ؗهــʹǽ ʛعʹــها الاخــȃون وʙمــ ʘــʴॼة، واذا ؗــان الʴــفʸاســفل ال

  ʲال على ذلʖʳǽʥ ان تʙʰا ʛʴǼف Ǽ ʛʽʰؗاعॼʱاره اسʦ علʦ م الʺʕسʶةبلغة اورॽȃة فان ؗل ؗلʺة مʧ عʨʻان 

Date Palm Research Center 

** College Of Agriculture Dept. of Horticulture and Landscaping 

 University of Basra \Iraq  

ʖاحǺ انʦʹلة على عʰام ʔʯȜǻ ةʲفʶاسفل ال ʜامʦفي اله  
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ʖاحॺال ʤة اسفل اسʲفʶاعلى ال ʔʯȜǻ ʖاحǺ انʦʹال على عʰم  

  

  الʓʸسʴةامʰلة على عʹʦان 

  عقʻل هادȏ عʗʮ الʦاحʗ .مʰال ذلʣ ( ʖʲǺ مفʙد). 1

Ȗائʗʲسة الʗʹة وهʹʯʴॺال ʤʴراعة -قʚة الॻة -ؕلʙʶॺاق. -جامعة الʙالع 

حʹʢل الʸॻʸʯي . مʰال ( ʖʲǺ مفʙد)ابʯهاج2  

  .الʙʶॺةجامعة  –كلॻة الʚراعة 

  مʹʯهى عʗʮ الʚهʙة عاتي، ساجʗة ǻاسʥʻ سʗȂʦمʰال ( ʖʲǺ مʙʯʵك). . 3
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ʚ اʲǺاث الʹʻʳل ʙؕة -مʙʶॺاق. -جامعة الʙالع    

4 . ʙال اخـʰك(مʙʯـʵم ʖـʲǺ( : ȏʙـة جـʸـف نعʟاʦالله  1ع ʗـʮع ʚـȂʚالع ʗـʮالله ع ʗـʮـام  1عʴأن

  2مهȏʗ صالح 

  

 ١، عʗʮ الؒاʤʡ ناصـʙ الʵـȂʦلي ١فȂʙʳة عʗʮ الله عʗʮ الॺɹاس  مʰال اخʙ ( ʖʲǺ مʙʯʵك):. 5

 ٢، حʗʻر ماجʗ هادȏ الʸالؒي 

١Ȗائʗʲسة الʗʹة هʹʯʴॺال ʤʴراعة -قʚة الॻة -ؕلʙʶॺاق -جامعة الʙالع  

  العʙاق -الʙʶॺة-دائʙة زراعة الʙʶॺة٢

  . مʰال اخʙ (ʖʲǺ مʙʯʵك): 6

 

1. Aqeel  Hadi  Abdul Wahid 

College of Agriculture - University of Basrah- Iraq  



)           أ.م.د. وسن فوزي فاضل الابريسم5جامعة البصرة/ كلية الزراعة          دراسات عليا م (  

2. Ebtihaj Handal AL- Temimi 

College of Agriculture 

3. Muntaha A. Ati and Sajeda Yaseen Swaed 

Date palm research center, Basrah University, Iraq 

4. Awatif N. Jerry1 , Abdullah A. Abdullah1 , Anssam M. Saleh2 

1 Agriculture college - Basrah Univ. Basrah-Iraq 

2 Date Palm Research Center- Basrah University. 

5. Fakhria A. Abdul Al-Abbas1; Abdulkathim N. Al-Shwilly1 

and Haider M. H. Al-Maliky2 

1Department of Horticultral Landscape Design. 

2Basrah Agriculture Office 

6.  
 

 

 وʱؗ ʧȞʺȄاǼة اسʺاء الاقʶام والؔلॽات والʳامعات ؗاملة ؗʺا ʧȞʺǽ اخʸʱارها ǼالȞʷل الاتي:

Department    = Dept. 

College       =  Coll. 

University     =  Univ. 
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Abstract: It is an abbreviation that gives a clear picture of clear content 
that you put at the beginning of the research and some magazines at the end of the 
research. It expresses the nature and results of it are acceptable for reading when 
reading a clear picture of recipes and mentioned in the living scientific name the 
subject of the research, in letters and dissertations it is desirable to be one page or 
a little more. Usually, the research methods are not mentioned in the summary 
unless they are new and used for the first time, so they are referred to very briefly 
and the sources are not referred to because their location is at the beginning of the 
research or in its discussion. More and consider the research summary for the 
researcher because: 

1. A short source for those who cannot read the entire research, and for those 

who do not know the language of the research with advice (if the research is 

in another language). 

2. A guarantee of rapid publication in journals specialized in publishing 

research summaries. 

وهي مǻ ʙʶʯʳعʠي صʦرة واضʲة عʥ مȎʦʯʲ الʖʲॺ وقʗ تʦضع في بʗاǻـة : Abstract. الʳلاصة 2

 ʖـʲॺة الǻعها في نهاʷلات تʱʸال ʞعȁو ʖʲॺـه  الǺ فـيʯȜǻ ʖـʻʲǺ ـهʱائʯون ʖـʲॺعـة الॻʮʟ ʥعـ ʙـʮوهـي تع

الʲॺــʖ ؕــاملا وȂــʙؕʘ فʻهــا الاســʤ العلʸــي للؒــائʥ الʲــي مʦضــʦع  اذا لــʤ يʴʯــʹى لــه قــʙاءة القــارȎ عʹــʗ قʙائʯــه

 ʖʲॺل.الʻقلǺ ʙʰة او اكʗة واحʲن صفʦؒان ت ʘʮʲǻ حȂارʟسائل والاʙفـي  ، في ال ʖـʲॺق الʙʟ ʙؕʘعادة لا ت

ر لان شــʗيʗ ولا ʵǻــار الــى الʶʸــاد Ǻإʱǻــازمــʙة ʵॻɼــار لهــا  لأولالا اذا ؕانــʕ جʗيــʗة ومʴــʗʳʯمة  الʳلاصــة

يــʗون الʳلاصــة مــʥ الʱــʗاول والهــʦامʦ  ،ʜمʦقعهــا Ȝǻــʦن فــي مقʗمــة الʲॺــʖ او فــي مʹاقʵــʯه ؕــʘلʣ تʳلــ

 ʖاحـॺلل ʤمهـ ʖـʲॺال ʝـʳمل ʙـʮʯعȁو ʙـʰاو اك ʥʻـʯون بلغʗيـ ʗه وقـʴنف ʖʲॺة هي لغة الʗبلغة واح ʝʳلʸال

:ʔʮʴǺ  

الʖʲॺ الʦʵʸر ( اذا  . مʗʶر مʙʶʯʳ لʥʸ لا ॻʠʯʴǻع الاʟلاع على الȜǺ ʖʲॺامله، ولʥʸ لا ʥʴʲǻ لغة1

.(Ȏʙبلغة اخ ʖʲॺال ʣكان ذل  

  . ضʸان لʙʴعة نʙʵه في الʱʸلات الʶʯʳʸة بʹʙʵ مʦجʚات الʦʲॺث.2
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ʰلاصةامʳة لة على الȂʚʻالانؒل  
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 ȏʚʻي وانؒلȁʙلة على خلاصة عʰام  
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